
Inspraak 

Ter voorbereiding op de conceptnota zijn de resultaten van de gezondheidsmonitor van 

de GGD en de gevolgen hiervan voor het gezondheidsbeleid in Ouder-Amstel met lokale 

organisaties en partijen besproken. Vervolgens is de conceptnota opgesteld. 

Deze conceptnota Gezondheidsbeleid 2018-2020 heeft 5 weken ter inzage gelegen. In de 

periode 5 september t/m 9 oktober hebben inwoners van Ouder-Amstel hierdoor 

gelegenheid gehad op de inhoud van de nota te reageren. 

Fysiek lag de nota ter inzage in het gemeentehuis in Ouderkerk aan de Amstel en in het 

Dorpshuis van Duivendrecht. Online kon de nota gelezen worden op de website van de 

gemeente.  

Ook is de nota ter advisering voorgelegd aan de Adviesraad Sociaal Domein van de 

gemeente Ouder-Amstel. 

Vanuit inwoners van Ouder-Amstel leverde de inspraakprocedure drie reacties op. 

In onderstaande tabel worden per thema de opmerkingen vanuit de inspraak en de 

reacties vanuit de gemeente gegeven, gevolgd door of de nota naar aanleiding hiervan 

gewijzigd zal worden. 

 

 

Inspraak gezondheidsnota 2018-2022, tabel met opmerkingen, reactie gemeente en 

advies 

 

Opmerkingen vanuit 

inspraak 

Reactie gemeente Opnemen, ja/nee 

Obesitas 

Doelstelling gemeente is 

dat obesitas niet verder zal 

stijgen. Adviesraad wil 

inzetten op een daling van 

obesitas aangezien het 

landelijk percentage 

weliswaar “normaal” is 

maar daarmee nog geen 

gezond gemiddelde. 

 

 

De obesitascijfers van 

Ouder-Amstel zijn 

vergelijkbaar met de rest 

van de regio en wijken niet 

significant af van de 

nationale cijfers. Het totale 

percentage overgewicht in 

Ouder-Amstel is echter 

lager dan in NL.  

Aangezien het gelijk blijven 

van de obesitascijfers al 

winst is (gezien de 

stijgende trend van 

obesitas de laatste 

decennia in Nederland) 

heeft het college in eerste 

instantie gekozen voor het 

streven naar een 

stabilisatie.  

Opnemen; de ambitie is 

uiteindelijk om het 

percentage mensen met 

obesitas te verlagen. 

 

Rijden onder invloed 

Doelstelling gemeente is 

terugbrengen rijden onder 

alcohol naar nul. 

Graag ook rijden onder 

invloed van drugs 

terugdringen naar nul. 

 

Uiteraard is drugs-vrije 

verkeersdeelname een 

belangrijk streven. Omdat 

het drugsgebruik in onze 

gemeente niet significant 

afwijkt van het landelijk 

gemiddelde is hiervan geen 

aparte prioriteit gemaakt. 

Desondanks worden vanuit 

de OGGZ wel activiteiten 

uitgevoerd op het terrein 

van alcohol en drugs. 

 

Niet overnemen, er is deels 

aandacht vanuit OGGZ 

Opnemen van een 

bewustwordingscampagne 

Ten aanzien van 

bewustwordingscampagnes, 

Niet overnemen. 



over het rijden onder 

invloed van drugs. 

 

zijn landelijke campagnes 

en het lokaal aanhaken 

daarop in onze optiek het 

meest effectief. Aangezien 

momenteel geen landelijke 

campagnes zijn, is er niet 

gekozen voor een lokale 

campagnes op het gebied 

van rijden onder invloed 

van drugs. 

Indien er landelijke 

campagnes zijn, sluiten we 

daarbij aan. 

Cannabisgebruik 

Graag aandacht voor 

stijging van het 

cannabisgebruik. 

Tevens aandacht voor 

samenhang tussen 

cannabisgebruik en roken. 

 

Het recent cannabisgebruik 

in Ouder-Amstel is gelijk 

gebleven waardoor het niet 

als aparte prioriteit is 

benoemd. Desalniettemin, 

Brijder besteedt vanuit de 

OGGZ reeds aandacht aan 

cannabisgebruik in haar 

preventie activiteiten en 

hulpaanbod. 

Niet overnemen, 

activiteiten reeds 

onderdeel van OGGZ. 

Gezonde leefstijl 

In de nota staan de risico- 

en doelgroepen voor 

gezonde leefstijl 

beschreven. 

Een nadere analyse van de 

doelgroepen is wenselijk. 

De risicogroepen en 

doelgroepen waarbij extra 

aandacht nodig is, komen 

uit de gezondheidsmonitor 

naar boven en krijgen extra 

aandacht in het 

gezondheidsbeleid. Wij 

kunnen onderschrijven dat 

het wenselijk zou zijn om 

nog gerichter te kunnen 

inzetten. Echter, gezien het 

beperkte beschikbare 

budget is een afweging 

gemaakt tussen middelen 

voor analyse en voor 

activiteiten waarbij de 

keuze is gemaakt voor 

besteding aan 

daadwerkelijke activiteiten. 

Niet overnemen 

Inwoner 1. 

Aandacht voor 

bewoonbaarheid. 

 

 

In de nota is er een breed 

scala aan thema’s en 

activiteiten beschreven. Er 

zijn prioriteiten gesteld en 

activiteiten passend bij de 

omvang en het budget van 

de gemeente.  

Niet overnemen  

Bescherming en 

verbetering van de 

gezonde leefomgeving, 

gericht op vermindering 

van hinder van wegverkeer 

en van vliegtuigen. 

 

 

De GGD voert in opdracht 

van de gemeente metingen 

uit van de luchtkwaliteit. 

Ook wordt de hinder van 

auto’s en vliegtuigen 

gemeten door het Rijk en 

de GGD. Deze thema’s 

Niet overnemen 



vallen onder het 

milieubeleid. 

Inwoner 2. 

Bewegen 

Wens tot 

onderzoeksmethode die 

beter te valideren is, 

d.m.v. stappentellers, 

hartslagmeters e.d.  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

De gezondheidsmonitor 

wordt landelijk door GGD-

en afgenomen en is een 

vragenlijst gebaseerd op 

zelf-rapportage. Doordat de 

vragenlijsten grotendeels 

hetzelfde zijn in Nederland 

is het mogelijk regio’s met 

elkaar te vergelijken en 

trends door de jaren heen 

te zien.Dit is een 

betrouwbare methode.  

Uiteraard is er een 

mogelijkheid dat sociaal 

wenselijk geantwoord 

wordt. Dat is altijd het 

geval bij vragenlijsten en 

speelt ook bij vragen over 

alcohol en druggebruik, 

eetgedrag e.d. Lokale 

validatie door middel van 

stappentellers is niet 

mogelijk en niet wenselijk. 

Ook daar bestaat de 

mogelijkheid dat mensen 

ineens veel meer gaan 

bewegen tijdens de 

onderzoeksperiode dan dat 

ze normaliter doen. 

 

 

Niet overnemen. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Sportfaciliteiten worden 

door kleine groep gebruikt 

Er bestaat altijd het risico 

dat sportfaciliteiten door 

een kleine groep worden 

gebruikt. Het gaat om het 

aanbieden van een divers 

aanbod. De gemeente O-A 

zet zich in om hieraan te 

voldoen.  

 

Eigen bijdrage vergoeden 

vanuit de gemeente voor 

deelnemers aan Fitaal of 

andere activiteiten om 

drempels weg te nemen. 

Wij zijn van mening dat 

deelname aan sport en 

beweegactiviteiten 

grotendeels valt onder de 

eigen verantwoordelijkheid 

van deelnemers. Van 

lidmaatschappen van 

sportverenigingen en 

sportscholen is het dan ook 

zeer geaccepteerd dat 

inwoners hier een eigen 

betaling voor moeten doen. 

Een eigen bijdrage voor 

beweegactiviteiten vinden 

wij dan ook reëel, ook 

Niet opnemen 



gezien het beperkte 

gemeentebudget. 

Meer aandacht voor 

stimuleren bewegen 

Bewegen wordt in O-A 

gestimuleerd en 

gefaciliteerd vanuit het 

sportbeleid en ook door de 

inrichting van de openbare 

ruimte. De gemeente zou 

graag nog meer aandacht 

besteden bijvoorbeeld door 

deelname aan Jongeren op 

Gezond Gewicht (JOGG) en 

een dergelijke aanpak zou 

goed binnen het beleid 

passen. Voor de extra 

kosten van JOGG zijn 

momenteel echter geen 

middelen beschikbaar. 

Niet opnemen 

Innovatief bewegingsbeleid 

 

De gemeente staat open 

voor nieuwe ontwikkelingen 

in het beleid op het gebied 

van sporten en bewegen 

Niet opnemen 

Inwoner 3 

Integraal beleid 

In de nota is sprake van 

een integrale aanpak 

Niet opnemen 

Stappen van 

gedragsveranderingsproces 

in beeld brengen 

 

We hebben door de 

resultaten van de monitor 

de groepen in beeld. 

Organisaties die 

interventies ontwikkelen 

kennen de stappen van 

gedragsveranderingsproces 

 

Niet opnemen 

Middelen besteden aan de 

eerste lijn 

Er is een startbijeenkomst 

voor de eerste lijn 

georganiseerd i.h.k.v. de 

nota. Gekeken of specifieke 

activiteiten opgenomen 

konden worden. Het beleid 

uit de nota is 

voortgekomen uit de 

bijeenkomst en verdere 

consultatie van de eerste 

lijn. 

Niet opnemen 

 


